
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

Bronze Collection 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

The Empire Eagle 24K Gold Plated Bronze and Crystal Clock with a hand-made gong clock 
mechanism, and a crowned double-headed eagle 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

The Empire Eagle 24K Gold Plated Bronze and Crystal and the Peacock Egg clocks were 
designed by the significant Fabergé work masters.  

The Peacock Egg was made under the supervision of Carl Fabergé in 1908 for Nicholas II of 
Russia and presented to Maria Feodorovna. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

L.Tolstoj Bronze Eagle Clock hand chased, gilded 24K bronze, mother of pearl dial, black stone 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

ОРЕЛ  
(Быль) 

Орел свил себе гнездо на большой дороге, вдали от моря, и вывел детей. 

Один раз подле дерева работал народ, а орел подлетал к гнезду с большой рыбой в когтях. Люди увидали рыбу, окружили дерево, 
стали кричать и бросать в орла каменьями. 

Орел выронил рыбу, а люди подняли ее и ушли. 

Орел сел на край гнезда, а орлята подняли свои головы и стали пищать: они просили корма. 

Орел устал и не мог лететь опять на море; он спустился в гнездо, прикрыл орлят крыльями, ласкал их, оправлял им перышки и как 
будто просил их, чтобы они подождали немного. Но чем больше он их ласкал, тем громче они пищали. 

Тогда орел отлетел от них и сел на верхний сук дерева. 

Орлята засвистали и запищали еще жалобнее. 

Тогда орел вдруг сам громко закричал, расправил крылья и тяжело полетел к морю. Он вернулся только поздно вечером: он летел 
тихо и низко над землею, в когтях у него опять была большая рыба. 

Когда он подлетал к дереву, он оглянулся,— нет ли опять вблизи людей, быстро сложил крылья и сел на край гнезда. 

Орлята подняли головы и разинули рты, а орел разорвал рыбу и накормил детей. 
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Bronze Elephant Blue Globe Clock hand chased, gilded 24K bronze 



 

 

 

Inspired by:  

Fabergé produced a number of automata, often as the surprises within his Imperial Easter Eggs. In 1892 Tsar Alexander III presented 
Maria Feodorovna with the Diamond Trellis Egg, whose surprise was described as follows: ‘ivory figure of an elephant, clockwork, with 
a small gold tower, partly enamelled and decorated with rose-cut diamonds, the tusks, trunk and harness are decorated with small rose-cut 
diamonds, and a black mahout is seated on its head.’ There are several similarities with this automaton although it is not the missing 
surprise. When the key-wound mechanism is released the elephant walks, swinging its head and trunk; the tail is also articulated. 
According to a note kept in the original silk-velvet lined Fabergé box made of holly wood, this elephant was presented to King George V 
by his family for Christmas in 1929. 

Acquirer: King George V, King of the United Kingdom (1865-1936) 

Provenance: Presented to King George V by his family, Christmas 1929 
 


